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Protokół Nr 0012.5.62.2018 

z posiedzenia Komisji Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej 

Rady Miasta Kalisza, 

które odbyło się dnia 19 października 2018 roku 

 

**************************************************************** 
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.    

**************************************************************** 

 

PORZĄDEK OBRAD 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie opinii o lokalizacji kasyna gry. 

4. Projekt uchwały w sprawie opinii o lokalizacji kasyna gry. 

5. Informacja dotycząca działań Prezydenta po ostatniej sesji Rady Miasta Kalisza, na której 

radni dokonali zmian w Projekcie uchwały w sprawie uchwalenia „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego – Chmielnik Północ ” .  

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza 

na lata 2018-2036. 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Miasta Kalisza  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2019”. 

9. Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Miasto Ostrów Wielkopolski z zakresu sporządzenia mapy akustycznej. 

10. Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Powiatu Kaliskiego z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

11. Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Powiatu Ostrowskiego z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

12.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z  Powiatu Pleszewskiego z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych 

dróg powiatu w granicach administracyjnych Gminy Gołuchów. 

13.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

 z Gminy i Miasta Stawiszyn z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

14.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Opatówek z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 



15.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy i Miasta Nowe Skalmierzyce z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

16.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy i Miasta Odolanów z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

17.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy i Miasta Raszków z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

18.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Ceków-Kolonia z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

19.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Blizanów z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

20.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Sieroszewice z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

21.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Przygodzice z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

22.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Ostrów Wielkopolski z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

23.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Mycielin z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

24.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Lisków z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

25.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Koźminek z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

26.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Gołuchów z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

27.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Godziesze Wielkie z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

28.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Żelazków z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

29.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Szczytniki z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

30.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania publicznego  

z Gminy Sośnie z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów mostowych. 

31. Korespondencja. 

 Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

Nr SO – 0953/47/4/Ka/2018. 

 Wnioski do projektu budżetu na 2019r. złożone w Wydziale Rozbudowy Miasta  

i Inwestycji. 

 Wniosek CASINO Sp. z o.o. o wydanie opinii lokalizacyjnej kasyna gry  

w Kaliszu, przy ul. Fabrycznej 1B. 



 Wniosek BOOKMACHER Sp. z o.o. o wydanie opinii lokalizacyjnej kasyna gry  

w Kaliszu, przy ul. Fabrycznej 1B. 

 Wnioski mieszkańców ul. Wrocławskiej w sprawie objęcia ich działek  

w obszarze ul. Tylnej planem zagospodarowania przestrzennego. 

 Pismo Prezydenta Miasta Kalisza BNW.0232.01.0047.2018 z dnia  

16-10-2018r. w sprawie wniesienia w drodze aportu rzeczowego  

w postaci sieci ciepłowniczych zlokalizowanych na terenie miasta Kalisza do Spółki 

ENERGA Ciepło Kaliskie. 

32.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

33.  Zamknięcie posiedzenia.  

 

 

 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzył Tomasz Grochowski, przewodniczący komisji, który przywitał 

wszystkich zebranych. 

 
Ad 2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu : 7 osób za (7 obecnych). 

 

 

Ad 3. Projekt uchwały w sprawie opinii o lokalizacji kasyna gry. 

Projekt uchwały omówiła Pani Anna Walczyńska – Naczelnik Wydziału Spraw 

Obywatelskich. Wobec braku pytań Radni przeszli do głosowania nad projektem uchwały:  

8 osób za, 1 osoba wstrzymała się (9 obecnych). 

 

Ad 4. Projekt uchwały w sprawie opinii o lokalizacji kasyna gry. 

Wobec braku pytań Radni przeszli do głosowania nad projektem uchwały:  

8 osób za, 1 osoba wstrzymała się (9 obecnych). 

 

Ad 5. Informacja dotycząca działań Prezydenta po ostatniej sesji Rady Miasta Kalisza, 

na której radni dokonali zmian w Projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – Chmielnik Północ ” . 

Przewodniczący Tomasz Grochowski zapytał czy Urząd nie respektuje decyzji Rady Miasta 

Kalisza nie podejmując żadnych działań, o które wnioskowali Radni. Odpowiedzi udzieliła 

Pani Agnieszka Wypych – Zastępca Naczelnika Wydziału Budownictwa, Urbanistyki  

i Architektury  wskazując, że procedura została wstrzymana do czasu otrzymania opinii 

biegłego rzeczoznawcy dotycząca wyceny ewentualnego odszkodowania, co pozwoli 

przedstawić na najbliższym posiedzeniu Komisji pełny obraz wprowadzonych zmian. 

Następnie Pan Tomasz Grochowski zapytał czy nie można robić tych dwóch rzeczy 

równolegle tzn. oczekiwać na wycenę biegłego i jednocześnie umożliwić mieszkańcom 

zapoznanie się z projektem. Z kolei Radny Radosław Kołaciński zapytał, kto sporządza 

wycenę. Pani Agnieszka Wypych poinformowała, ze jest to biegły rzeczoznawca, który 



pracuje dla Wydziału Geodezji. Następnie Radny Radosław Kołaciński wyraził swoja 

dezaprobatę dla nierespektowania podjętych uchwał przez Radę Miasta Kalisza.  

W odpowiedzi Pani Agnieszka Wypych wskazała, że ewentualne odszkodowania, które 

będzie musiało wypłacić Miasto właścicielowi działki będzie uderzało również w interes 

mieszkańców. W dalszej części wypowiedzi poinformowała, że trzeba wprowadzić takie 

zapisy do planu, które uchronią Miasto przed finansowymi konsekwencjami. Następnie 

przewodniczący Tomasz Grochowski wraził swoje niezadowolenie z przedstawionego 

podejścia do podejmowanych przez Radnych decyzji i sugerowania, że podejmowane są bez 

świadomości o wynikających z nich konsekwencji oraz zapytał czy można nie wykonywać 

podjętych przez Radnych uchwał. Pani Agnieszka Wypych powiedziała, że się stosują tylko, 

że chciałaby, aby Radni mieli pełną wiedzę w tym zakresie. Pan Tomasz Grochowski zapytał 

następnie, kto o tym decyduje, że nie wykonuje się uchwał, które Rada podjęła i wyraził 

swoje zaniepokojenie tym faktem. Po tym do dyskusji włączyła się Radna Magdalena 

Spychalska, która wyraziła swoje poparcie dla sporządzenia wyceny odszkodowania  

i ewentualnej zmiany decyzji przy wykazaniu wysokiego odszkodowania. Przewodniczący 

Tomasz Grochowski wskazał, że czas na dyskusje już był, decyzja została podjęta przez 

Radnych i należy to wprowadzić w życie. Pani Agnieszka Wypych dodała, że projekt był 

wykładany do publicznego wglądu dwa razy i mieszkańcy nie wnosili uwag, co do 

przeznaczenia tego terenu. Przewodniczący Tomasz Grochowski stwierdził, że mieszkańcy  

i rady osiedla nie zostały poinformowane o wyłożeniu projektu, na co Pani Agnieszka 

Wypych odpowiedziała, że mieszkańcy i rady osiedla zawsze są informowane. Następnie głos 

zabrał Radny Dariusz Witoń, który podkreślił, że Radni byli informowani o przewidywanych 

wysokościach odszkodowania i podjęli tą uchwałę świadomie stawiając ponad to interes 

lokalnej społeczności. Radna Magdalena Spychalska przypomniała o sytuacji dotyczącej 

działki należącej do p. █████ właściciela firmy „Admat”, kiedy to Radni nie podjęli decyzji 

o zmianie przeznaczenia tego terenu z powodu wypłaty odszkodowania z tytułu utraty 

wartości. Pan Tomasz Grochowski zapytał, czy ma zgłosić kolejny wniosek celem 

uruchomienia procedury, na co Pani Agnieszka Wypych odpowiedziała, że nie ma takiej 

potrzeby, projekt zostanie wyłożony. Pani Wiceprezydent Barbara Gmerek poinformowała  

o wysłanym piśmie Wydziału Gospodarowania Mieniem do spółki „Orlen” w sprawie 

omawianej działki znajdującej się w ich posiadaniu celem jej odkupienia lub przejęcia,  

odpowiedź była negatywna. W dalszej części wypowiedzi wskazała, że w przypadku rozmów 

Miasta ze Spółką odnośnie sprzedaży innej działki będącej w ich posiadaniu na terenie Miasta 

Kalisz  zaproponowana przez nich cena sprzedaży wynosiła 700zł za m2, gdzie w mieście  

w żadnej lokalizacji ceny działek nie osiągają takich kwot. 

 

Ad 6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 

Projekt uchwały omówiła p. Irena Sawicka – Skarbnik Miasta w części dotyczącej zakresu 

działania komisji. Radny Radosław Kołaciński zapytał, czy zmniejszenie planu na zad. pn. 

„Budowa ulicy Kordeckiego, odcinek naprzeciwko Przedszkola Integracyjnego Sióstr 

Felicjanek” o kwotę 400.000 zł, oznacza likwidacje tego zadania. Odpowiedzi udzielił  

Pan Tomasz Ludwiczak - Dyrektor Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji, który wskazał, 

że zadanie to nie zostaje zlikwidowane a włączone do ogólnego zadania pn. „Przebudowa  

ul. Kordeckiego na odc. od ul. Zielonej do ul. Częstochowskiej (WPF)”. Przewodniczący 



Tomasz Grochowski zapytał z kolei o termin rozpoczęcia prac. Pan Tomasz Ludwiczak 

wskazał, że w dniu wczorajszym nastąpiło otwarcie ofert i do tej pory wpłynęła jedna oferta. 

Na dzisiejszej sesji zostanie przedstawiony Radnym wniosek o zwiększenie finansowania  

o 2 500 000zł, w przeszłym roku o 5 200 000zł, co pozwoli  rozstrzygnąć przetarg. Radny 

Radosław Kołaciński zapytał, z czego wynika tak drastyczne zwiększenie środków na to 

zadanie. Pan Tomasz Ludwiczak wyjaśnił, że wydatki były szacowane przez poprzedniego 

dyrektora. Następnie Radni przeszli do głosowania nad projektem uchwały: 5 osób za,  

4 osoby wstrzymały się (9 obecnych). 

 

 

Ad 7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta 

Kalisza na lata 2018-2036. 

Projekt uchwały omówiła Pani Irena Sawicka – Skarbnik Miasta w części dotyczącej zakresu 

działania komisji. Wobec braku pytań Radni przeszli do głosowania nad projektem uchwały: 

2 osoby za, 4 osoby wstrzymały się (6 obecnych). 

 

Ad 8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Miasta Kalisza  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2019”. 

Główne założenia programu omówił Pan Janusz Sibiński – Naczelnik Wydziału Spraw 

Społecznych i Mieszkaniowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 7 osób za (7 obecnych). 

 

Ad 9. Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Miasto Ostrów Wielkopolski z zakresu sporządzenia mapy 

akustycznej. 

Projekt uchwały omówiła Pani Monika Otrębska – Juszczak – Naczelnik Wydziału Strategii  

i Rozwoju. Wobec braku pytań Radni przeszli do głosowania nad projektem uchwały: 7 osób 

za (7 obecnych). 

 

Ad 10. Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Powiatu Kaliskiego z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 7 osób za (7 obecnych). 

 

Ad 11. Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Powiatu Ostrowskiego z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 7 osób za (7 obecnych). 

 

Ad 12. Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z  Powiatu Pleszewskiego z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych dróg powiatu w granicach administracyjnych Gminy Gołuchów. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 



 

Ad 13. Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy i Miasta Stawiszyn z zakresu aktualizacji ewidencji dróg  

i obiektów mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 14.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Opatówek z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

 

Ad 15. Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy i Miasta Nowe Skalmierzyce z zakresu aktualizacji ewidencji dróg 

i obiektów mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 16.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy i Miasta Odolanów z zakresu aktualizacji ewidencji dróg  

i obiektów mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 17.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy i Miasta Raszków z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 18.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Ceków-Kolonia z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 19.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Blizanów z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 20.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Sieroszewice z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 



Ad 21.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Przygodzice z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 22.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Ostrów Wielkopolski z zakresu aktualizacji ewidencji dróg  

i obiektów mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 23.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Mycielin z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

 

Ad 24.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Lisków z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 25.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Koźminek z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 26.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Gołuchów z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 27.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Godziesze Wielkie z zakresu aktualizacji ewidencji dróg  

i obiektów mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 28.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Żelazków z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 29.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Szczytniki z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 



Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 30.  Projekt uchwały ws przyjęcia do realizacji przez Miasto Kalisz zadania 

publicznego z Gminy Sośnie z zakresu aktualizacji ewidencji dróg i obiektów 

mostowych. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 8 osób za (8 obecnych). 

 

Ad 31. Korespondencja. 

 Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

Nr SO – 0953/47/4/Ka/2018 została przyjęta do informacji. 

 Wnioski do projektu budżetu na 2019r. złożone w Wydziale Rozbudowy Miasta  

i Inwestycji – przedłożone Radnym do zapoznania. 

 Wniosek CASINO Sp. z o.o. o wydanie opinii lokalizacyjnej kasyna gry w Kaliszu, 

przy ul. Fabrycznej 1B – został omówiony w punkcie 3 porządku obrad. 

 Wniosek BOOKMACHER Sp. z o.o. o wydanie opinii lokalizacyjnej kasyna gry  

w Kaliszu, przy ul. Fabrycznej 1B – został omówiony w punkcie 4 porządku obrad. 

 Wnioski mieszkańców ul. Wrocławskiej w sprawie objęcia ich działek w obszarze  

ul. Tylnej planem zagospodarowania przestrzennego. Radny Radosław Kołaciński 

zgłosił wniosek formalny o skierowanie do Prezydenta wniosków mieszkańców  

ul. Wrocławskiej w sprawie objęcia ich działek w obszarze ul. Tylnej planem 

zagospodarowania przestrzennego z jednoczesnym powiadomieniem Komisji 

Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej o podjętych działaniach w niniejszej 

sprawie. Głosowanie nad wnioskiem: 8 osób za (8 obecnych). 

 Pismo Prezydenta Miasta Kalisza BNW.0232.01.0047.2018 z dnia 16-10-2018r.  

w sprawie wniesienia w drodze aportu rzeczowego w postaci sieci ciepłowniczych 

zlokalizowanych na terenie miasta Kalisza do Spółki ENERGA Ciepło Kaliskie. 

Informacji w sprawie udzielił Pan Henryk Kujawa – Kierownik Biura Nadzoru 

Właścicielskiego. Radny Martin Zmuda zapytał jak po wniesieniu tego aportu zmieni 

się procentowy udział Miasta w Spółce ENERGA Ciepło Kaliskie. Pan Henryk 

Kujawa wskazał, że udziały z obecnych 8,5% wzrosną do wysokości  

13% - 14%.  Następnie Radny Martin Zmuda zapytał o wysokość dotacji, za którą 

została ta sieć ciepłownicza pobudowana. Pan Henryk Kujawa odpowiedział, że nie 

pamięta na dzień dzisiejszy, jaka była kwota dotacji. Z kolei Radny Dariusz Witoń 

zapytał czy wszystkie sieci ciepłownicze znajdujące się w posiadaniu Miasta zostaną 

wniesione w drodze aportu. Pan Henryk Kujawa potwierdził, że będą to już wszystkie 

sieci ciepłownicze będące własnością Miasta. Pani Irena Sawicka – Skarbnik Miasta 

zapytała, czy istnieje inna forma zbycia, na przykład sprzedaż. W odpowiedzi Pan 

Henryk Kujawa wskazał, że dopuszczalna jest każda forma zbycia, wolą Prezydenta 

jest wniesienie w drodze aportu. Radny Martin Zmuda stwierdził, że zbycie  

w formie wniesienia w drodze aportu z pozycji Miasta niewiele zmienia, na ten 

moment Miasto nie ma nic do powiedzenia i tak zostanie, dlatego też lepszym 

rozwiązaniem byłaby sprzedaż i uzyskanie blisko 3 000 000 zł, które mogłyby 

sfinansować budowę trzech lub czterech dróg osiedlowe. Radny Radosław Kołaciński 



również stwierdził, że lepszym rozwiązaniem jest sprzedaż. Następnie Pani 

Wiceprezydent Barbara Gmerek dodała, że powinniśmy jako Miasto dążyć do 

zdobycia jak największej ilości udziałów poprzez systematyczne wnoszenie wkładów. 

W dalszej części wypowiedzi Pani Wiceprezydent poinformowała  

o przygotowywanym wniosku w sprawie dofinansowania otworu próbnego na 

geotermię, która mogłaby być wniesiona aportem i co znacznie zwiększyłoby udziały 

Miasta w Spółce, dodała również, że aport nie musi być rzeczowy, może być 

finansowy. Radny Dariusz Witoń zapytał o wartość geotermii. Pani Wiceprezydent 

Barbara Gmerek wskazała, ze może być warta około 18 000 000 zł. Radny Martin 

Zmuda  zgłosił wniosek formalny o zdjęcie tego punktu z porządku obrad Komisji  

z powodu zbliżających się wyborów samorządowych, których wynik może 

spowodować, że przedstawiona wizja przez Panią Wiceprezydent Barbarę Gmerek nie 

będzie realizowana i wniesienie aportu spowoduje wyłącznie zbycie majątku Miasta. 

Radni przeszli do głosowania nad wnioskiem: 4 osoby za, 2 osoby przeciw  

(6 obecnych). 

 

 

Ad 32. Sprawy bieżące i wolne wnioski.     

Brak wolnych wniosków. 

 

 

Ad 33.  Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad, Przewodniczący zamknął posiedzenie, 

dziękując wszystkim za udział oraz dyskusję.   

 

 

 

 

 
Przewodniczący 

Komisji Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji 

Europejskiej 

Rady Miasta Kalisza 

/.../ 

Tomasz Grochowski 

 

 

 

 

 

 

* Wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączyła Katarzyna 

Wawrzyniak – naczelnik Kancelarii Rady Miasta. 

 



 

 


